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MUNICIPIS LITIGI 

Multa per a l'alcalde de la Portella 
per no readmetre l'exseaetaria 
El jutge li imposa la primera sanció, de 1.500 €, per incomplir la sentencia que anul·lava 
l'acomiadament 11 Ledil afirma que "no hi ha decisió ferma" i diu que recorréra 

X. RODRfGUEZ 
1 LA PORTELLA 1 El jutge ha impo
sat la primera multa de 1.500 
euros a l'alcalde de la Portella, 
Caries Catala, perno readmetre 
l'exsecretaria que va acomiadar 
el2012. Després d'ariys de liti
gis, una sentencia del Tribunal 
Supenor de Justícia de Catalu
nya (TSJC) a finals del2022 va 
ratificar l'anuHació de l'acomi
adament, va desestimar l'ene
sim recurs de l'ajuntament i li 
va exigir reincorporar l'antiga 
secretaria com a personal la
boral i pagar-li els salaris que 
va deixar de cobrar després 
del seu acomiadament. Una in
terlocutoria posterior del jut
jat contenciós administratiu de 
Lleida va donar un mes de ter
mini per complir la sentencia 
i va avan~ar que, en cas de no 
fer-ho, s'imposarien multes de 
1.500 euros al mes. També va 
apuntar a la possibilitat d'exi
gir responsabilitats penals si la 
sentencia no s'havia complert 
en tres mesos. 

lmatge de l'edifici de l'ajuntament de la Portella. 

Ara, aquest últimjutjat ha im
posat la primera de les sanci
ons. Des del despatx Moragues, 
que s'encarreg~ de la defensa de 
l'exsecretaria, van avan~ar que 
demanaran una segona multa. 
A més, la treballadora, que s'ha 
mostrat disposada a reincorpo
rar-se al seu lloc de treball, re-· 
clama els més de 440.000 € a 
que calculen que ascendeixen 

els sous pendents. No obstant, 
la quantitat final a pagar l'hau
ra de determinar el jutge. Els 
sous pendents de l'exsecretaria 
creixen any rere any i han ar
ribat a suposar un percentatge 
important del pressupost muni
cipal. En aquest sentit, el 2022 
els comptes van ascendir a 1,14 
milions d'euros, mentre que les 
d'aquest any són de 772.000. 

MEDI AMBIENT MOBILITZACIÓ 

Redamen controls d'emissions a Balaguer 
1 BALAGUER 1 Alumnes de quatre 
centres educatius de Balaguer 
duran a terme dema una protes
ta a la pla~a Mercada! per exigir 
el control de les emissions de 

gasos de }'empresa STA deBa
laguer. Faran una performance 
amb una xemeneia amb furo i 
esperen reunir 500 persones 
estirarles aterra. 

Ajuntament de 
la Seu d'Urgell 

ANUNCI D'INFORMACIÓ PÚBUCA 
En compliment del que disposen l'art. 85.4 del Text refós· de la Llei 
d'Urbanisme, l'art. 23.1.b del Reglament de la Llei d'urbanisme, se 
sotmet a informació pública l'expedient següent per tal que s'hi puguin 
presentar al-legacions: 

Núni. Expedient: 
Títol: 

Aprovació inicial: 
Durada: 
Consulta deis 
documents: 

SE-URB-2023/003 (1 084) 
Modificació Puntual Núm. 41 del Pla General 
d'Ordenació Urbana de La Seu d'Urgell. Revisió de 
parametres urbanístics d'edificació en l'ambit de 
l'habitatge i d'intervenció en l'edificació i ús del sol. 
Pie de 11/05/2023 
1 mes 

Serveis tecnics de I'Ajuntament (PI. deis Oms, 1. 
La Seu d'Urgell) en horari d'oficina (De dilluns a 
divendres de les 09.00 a les 14.00) i el tauler 
d'anuncis oficials de I'Ajuntament, e-Tauler, 
accessible des de la plana web de I'Ajuntament 
(www.laseu.cat). 

La Seu d'Urgell, 16/05/2023 
L'alcalde, Francesc Viaplana Manresa 

Per la seua part, !'alcalde va 
assegurar ahir que "no hi ha 
sentencia ferma" i va avan~ar 
que presentaran aHegacions a la 
interlocutoria d'imposició de la 
multa. Així mateix, va recordar 
que han recorregut la sentencia 
del TSJC davant del Tribunal 
Suprem. La decisió del TSJC 
considera que el consistori "ha 
incidit en una actuació absolu-

tament contraria a dret" amb 
l'única finalitat d"'incomplir 
l'ordenat en una sentencia fer
ma". A més, va desci-iure el pro
cés judicial com "un periple, o 
millor dit, una peregrinació que 
s'ha allargat en el temps de for
ma inexplicable i que només ha 
provocat danys i perjudicis, tant 
al peculi públic coro danys mo
rals i materials a la demandant". 

MOBILITAT CARRETE RES 

Adjudiquen el projecte 
per mi llorar I'N-230 entre 
Vielha i el túnel 
1 LLEIDA 1 El ministeri de Trans
ports ha adjudicat per 830.000 
euros la redacció del projecte 
per millorar la seguretat de 
la carretera N-230 entre Vi
elha i el túnel Joan Caries l. 
En aquest traro, d'uns sis qui
lometres de longitud a la Val 
d'Aran, s'haura d'ampliar la 
cal¡;ada fins a arribar a set me
tres d'ample amb vorals d'un 
metre. L'empresa adjudicataria 
haura a més d'avaluar la pos
sibilitat d'implantar en alguns 
punts de la carretera carrils 
addicionals per facilitar els 
avan~aments. 

El projecte haura d'incloure 
a més la rehabilitació del pavi
ment alla on estigui deteriorat 
i un estudi per a la construc
ció de nínxols per facilitar la 
frenada, especialment al final 

de la recta d'entrada a Vielha. 
També contemplara la substi
tució de les actuals mesures 
contra allaus. 

S anys sense morts a I'N-240 
D'altra banda, el traro llei

data de la carretera N-240 va 
complir ahir cinc anys sense 
accidents mortals. Des que 
es va al~ar el peatge de !'au
topista AP-2 el setembre del 

· 2021, el seu volum de transit 
s'ha redult a la meitat i previ
ament, el2018, es va posar en 
marxa la desviació obligatoria 
de camions a l'AP-2, que va 
suposar una primera reduc
ció del nombre de vehicles en 
l'N-240. Anys enrere, !'elevada 
sinistralitat d'aquesta carre
tera havia motivat protestes 
aLleida. 
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Tarrega votara 
la cessió de 
terrenys pera un 
centre sanitari 
LAIA PEDRÓS 
1 TARREGA 1 Tarrega preveu 
aprovar en el pie extraordi
nari de dema la cessió d'un 
terreny d'uns 10.000 metres 
quadrats al departament de 
Salut pera la construcció de 
!'Hospital d'Atenció Inter
media·(HAI) . L'alcaldessa 
de la localitat, Alba Pijuan, 
va destacar que "es tracta 
d 'un pas imprescindible i 
molt important per al futur 
dels equipaments sanitaris de 
la ciutat". En aquest sentit, 
Salut destina aquest any un 
total de 300.000 euros a la 
redacció d'aquest projecte, 
pero per completar-lo neces
sita tenir els terrenys cedits. 
Aquest "és el pas previa te
nir el projecte i que l'any que 
ve Salut dediqui 15 milions 
a les obres". 

SALUT 

Formació en 
seguretat deis 
pacients per 
als metges 
1 LLEIDA 1 Un centenar de pro
fessionals sanitaris del Pi
rineu s'han format en qua
litat i en seguretat dels pa
cients. Es tracta de sanitaris 
deis equips d'atenció prima
ria de l'Alt Urgell, el Pallars 
Jussa, el Pallars Sobira i la 
Ribagor¡;a. La formació va 
consistir a revisar els codis 
d'infart agut de miocardi, 
reanimació pulmonar, ictus, 
sepsia i risc de suicidi. 

A més, van analitzar els 
punts basics de qualitat i 
seguretat deis pacients que 
tots els professionals han de 
coneixer i es va dur a ter
me un simulacre sobre una 
situació de violencia en la 
consulta. 

ENERGIA 

Balaguer instal·la 
plaques solars al 
pavelló d'lnpacsa 
1 BALAGUER 1 La Paeria del mu
nicipi de Balaguer ja ha co
men~at a instal·lar plaques 
solars a la coberta del pavelló 
d'Inpacsa. Segons va infor
mar Radio Balaguer, els pla
fons subministraran energía 
a aquest equipament i també 
a la guardería Els PutxineHis 
i a l'escola Gaspar de Porto
la. Aquesta actuació suposa 
una inversió d'uns 62.000 
euros. 

edoussin
Resaltado



1 

SEGRE 
Dimecres, 17 de maig del 2023 8 ELECCIONS 

MUNrCIPALS 2023 

A VISTA DE POBLE 
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Fibra per unir els ·pobles 
La xarxa ~a millorat la comunicació a la Vall de Boí, pero a Lleida encara hi ha nuclis per connectar 

\. 

~ 

L'oficina de turisme de la Vall de Boí, queja compta amb connexió a internet a través de la fibra optica. 

El desplegament de la 
fibra óptica continua 
avan<;:ant, tot i que a 
Lleida hi ha 61 municipis 
en que cap habitatge no 
hi esta connectat. La Vall 
de Boí reivindica que 
arribi ja als tres nuclis que 
encara no la tenen. 

X. RODRfGUEZ 

La pandemia va impulsar el 
teletreball i va po~r sobre 
la taula la necessitat que tots 

els pobles comptin amb una ha
na connexió a internet. Durant 
aquest mandat s'ha avan~at en 
el desplegament de la fibra op
tica, que permet més velocitat 
de navegació, tot i que encara 
queda molt treball per fer i de
senes de nuclis per connectar a 
aquesta xarxa. Segons les dades 
del Govern central, cap habi
tatge no té fibra optica en 61 
deis 231 municipis de Lleida. 
En l'extrem contrari, hi tenen 
accés totes les cases dels Omells 
de na Gaia, els Torms i Torre-se
rana, segons les últimes dades 
de l'Executiu espanyol, del mes 
de juny de l'any passat. 

La Generalitat va accelerar 
el desplegament de la fibra ar
ran de la pandemia i, en el día 
d'avui, només queda una capital 
per connectar a la xarxa pública 

del Govern: el Pont de Suert. 
En el cas de la Diputació, difi
cultats tecniques i administrati
ves van retardar la implantació 
i finalment la Generalitat es va 
fer carrec de les dos primeres 
fases. Actualment Localret es
ta redactant els projectes de la 
tercera, que són els que contem
plen estendre la fibra seguint 
el tra~at de carreteres que són 
titularitat de la corporació pro
vmcial. D'altra banda, empreses 
de telecomunicacions com Mo
vistar o Orange també treballen 
per portar la fibra fins als pobles 
de la província de Lleida. 

La Vall de Boí és un deis m u-

nicipis que han estrenat la fibra 
en aquests últims quatre anys. 
Ho ha fet a través de les em
preses Adamo i Wicat, tot i que 
encara queden tres nuclis per 
cobrir. Es tracta de Coll, Car
det i Saraís. L'alcaldessa, Sonia 
Bruguera, va explicar que el 
desplegament en aquestes po
blacions depen de Movistar i va 
reivindicar que es dugui a ter
me "coro més aviat millar". La 
primera edil va assenyalar que 
aquesta tecnología permet que 
els habitants del municipi tin
guin "les mateixes condicions 
q)le la resta de Catalunya". Per 
la seua part, vei'ns consideren 

COMUNICACIONS 

que comptar amb la fibra optica 
"permet treballar amb digni
tat" i asseguren que la posada 
en servei de la fibra "ha supo
sat un aven~". D'altres apunten 
que "s'ha notat la implantació 
quant a la velocitat d'internet, 
que abans era precaria". A més, 
afirmen que aquest servei per
met equiparar aquesta localitat 
de !'Alta Ribagor~a amb ciutats i 
també fa possible "el teletreball 
en un entorn inigualable". 

En un altre ordre, Bruguera 
va apuntar que amb Wicat van 
dur a terme el desplegament 
de la banda ampla per radio
freqüencia en tot el municipi. 

~~==~~~~~~ ~ . ~ 
Internet i habitatge per combatre la despoblació 
• Disposar d'una connexió 
a internet de qualitat i d'ha
bitatge són dos de les prin
cipals eines per combatre la 
despoblació, tant per fixar 
els joves en els municipis 
com per atreure nous vei:ns. 
Per aquesta raó, els ajunta
ments reclamen !'arribada de 
la fibra optica, que permet 
una majar velocitat de con
nexió, per combatre la perdua 
de població. A més, durant la 
pandemia de la covid-19 hi va 

haver persones que van op
tar per anar a viure a pobles 
de les comarques de Llei
da a causa de l'impuls del 
teletreball. 

Quant a l'habitatge, el prin
cipal problema és la falta de 
pisos de lloguer als pobles. 
Per aixo, en els últims anys 
han sorgit inicia ti ves com les 
borses d'habitatges buits per 
fomentar que entrin al mercat. 
També s'han impulsat altres 
propostes coro la de Ciuta-

dilla, que ha habilitat pisos a 
l'antiga caserna de la Guardia 
Civil i els primers se subhas
taran després de l'estiu. 

La Generalitat també va en
gegar l'any 2021 un progra
ma per rehabilitar habitatges 
buits que aleshores va bene
ficiar un total de nou ajunta
ments de la província: Alma
tret, Llardecans, Ciutadilla, 
Malda, Pinós, Riner, Isona i 
Conca Della, Josa i Tuixent i 
Baix Pallars. 

i EN PRr~RA PERSONAl 

«Abans de ten ir 
fibra es tal laven 
les videotrucades» 

1 "Tinc fibra opti ca a casa 
des de fa sis o set mesos i em 
funciona molt bé. Tinc la me
u a filia que és entre Bogota 
i Panama i per videotrucada 
ens veiem molt bé. Abans 
de ten ir fibra era més com
plicat perque la connexió es 
tallava." 

«Ens equipara 
amb altres nuclis 
o ciutats» 
1 "Fa un any que ens van ins
tal·lar la fibra, abans compta
vem amb un internet bastant 
precari i havíem de vigilar 
si els mobils i l'ordinador es
taven connectats al wifi. És 
un servei més que tenim, 
amb e l qual ens equipa
rem amb nuclis més grans o 
ciutats." 

Ve'ins de la Vall de Boí 

«Ens permet . 
treballar amb 
dignitat» 
1 Ve"ins de la Vall de Boí as
seguren que la fibra optica 
"ens permet trebal lar amb 
dignitat i ens facilita molt la 
feina". Afirmen que "podem 
combinar la nostra ocupació 
amb un entorn inigualable" 
i 'defensen que "necessitem 
tenir els mateixos drets que 
una capital". 

edoussin
Resaltado
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